

MƏQALƏLƏR

2026

Allahverdiyev, Cəlal Vəqif oğlu. Qərbi Azərbaycanda əlifba islahatı və mədəni hərəkət (1922–1929) [Mətn] : I Türkoloji Qurultay -100 / C.Allahverdiyev // Xalq qəzeti.- 2026.- 11 fevral (№26).- S.12.

Altaylı, Seyfəddin. Ortaq türk dilinə aparan yol milli təhsildən keçir [Mətn] : Seyfəddin Altaylı - 75,Böyük Atatürk deyirdi ki, türklər gerçək tarixlərini tanıdıqca özlərini daha qüdrətli hiss edəcəklər / S.Altaylı; mü sahibəni apardı İ.Bədirxanlı // Xalq qəzeti.- 2026.- 4 fevral (№ 21). - S.10.

Aras, Orxan. Azərbaycanda türkoloji tədqiqatlar üzrə tezislər [Mətn] / O.Aras // Ədəbiyyat qəzeti.- 2026.- 9 yanvar (№1).- S.13.

Aşırlı, Akif. (Vəliyev Akif Abduləziz oğlu) 100 il öncə Bakı tarix yazdı [Mətn] : Akif Aşırlı: I Türkoloji Qurultayının qərarları hələ də aktualdır / A.Aşırlı; mü sahibəni apadı Y.Sultanoğlu // Şərq.- 2026.- 16-23 yanvar (№2).- S.4.

Aşırlı, Akif. (Vəliyev Akif Abduləziz oğlu) Türk dünyasının ilk ortaqlıq platforması [Mətn] : I Türkoloji Qurultay / A.Aşırlı; mü sahibəni apadı L.Təhməz // Xalq qəzeti.- 2026.- 27 yanvar (№15).- S.14.

<https://ryl.az/our-activity/turk-dunyasinin-ilk-ortaq-elmi-platformasi>

Birinci Türkoloji Qurultayın 100 illiyinə hazırlıqla bağlı müşavirə [Mətn] // Elm.- 2026.- 9 yanvar (№ 1).- S.3. // Elm.- 2026.- 6 fevral (№5)- S.2.

Borçalı, Müşfiq. (Çobanov ; Çobanlı Müşfiq Mədəd oğlu ; Mədədoğlu Müşfiq) ADPU-nun kafedra müdiri Razim Məmmədlinin elmi məqaləsi Cənubi Koreyada dərc olunub [Mətn] / M.Borçalı // Kredo.- 2026.- 27 yanvar (№04).- S.7.

Çaxmaqlı, Qafar. (Mehdiyev Qafar Qələndər oğlu) Acaryan tarixi həqiqəti necə etiraf etmişdi? [Mətn] : Birinci Türkoloji Qurultay, Hay alimi Bakı məclisində türk dilinin ermənicəyə təsirini faktlarla sübuta yetirib / Q.Çaxmaqlı // Xalq qəzeti.- 2026.- 3 fevral (№20).- S.13.

Dostəli, Ə. Türk xalqlarının ortaqlıq öyünc tarixi [Mətn] : I Türkoloji Qurultay - 100 / Ə.Dostəli // Xalq qəzeti.- 2026.- 19 fevral (№32).- S.9.

Əhmədov, Namiq. Tarixi məclisin fədakar təşkilatçısı və fəal nümayəndəsi [Mətn] : I Türkoloji Qurultay -100 / N.Əhmədov // Xalq qəzeti.- 2026.- 8 yanvar (№03).- S.11.

Əliyeva, İradə. Əlifba mücahidi [Mətn] : I Türkoloji Qurultay - 100 / İ.Əliyeva // Azərbaycan.- 2026.- 14 yanvar (№7).- S.15.

<https://ryl.az/our-activity/elifba-mucahidi>

Əliyeva, İradə. Üç şəxsiyyət, üç tale [Mətn] : I Türkoloji Qurultay - 100 / İ.Əliyeva // Azərbaycan.- 2026.- 4 fevral (№21).- S.11.

Fərəcova, Zöhrə. Türk xalqlarının tarixinin parlaq səhifəsi [Mətn] : I Türkoloji Qurultay - 100 / İ.Əliyeva // Azərbaycan.- 2026.- 31 yanvar (№19).- S.8.

<https://ryl.az/our-activity/turk-xalqlarinin-tarixinin-parlaq-sehifesi>

Hüseynova, Mahirə Nağı qızı. (Nağı qızı Mahirə ; Nağıqızı Mahirə) Türkoloji Bakı Qurultayı və orfoqrafiya məsələsi [Mətn] / M.N. Hüseynova // Elm.- 2026.- 6 fevral (№5).- S.6.

İsmayıl, Zülfiyyə Hüseyn qızı. Mirzə Cəlilin dil baxışları və I Türkoloji Qurultaydakı dil müzakirələri: Tartixi və ədəbi paralellər [Mətn] / Z.İsmayıl // Olaylar.- 2026.- 16-22 yanvar (№2).- S.18. // Olaylar.- 2026.- 23-29 yanvar (№3).- S.18.

Karakılıç, Səlçuk. Bakıdan Türk dünyasının gələcəyinə: Ortaq əlifba, ortaqlar və böyük türk birliyinin strateji manifesti [Mətn] / S.Karakılıç // Azərbaycan.- 2026.- 4 fevral (№21).- S.9.

Qədimoglu, Namiq. Bakı məclisinin başibələli katibi [Mətn] : I Türkoloji Qurultay - 100, Əli Yusifzadə 8 dil bilməsi ilə qurultayın baş dilmancı olmuşdu / N.Qədimoglu // Xalq qəzeti.- 2026.- 4 fevral (№21).- S.9.

Qədimoglu, Namiq. Hənəfi Zeynallının "cinayəti" türklük sevdası idi [Mətn] : I Türkoloji Qurultay - 100 / N.Qədimoglu // Xalq qəzeti.- 2026.- 20 yanvar (№11).- S.9.

<https://ryl.az/our-activity/henefi-zeynallinin-cinayeti-turkluk-sevdasi-idi>

Qədimoglu, Namiq. Xakas türkoloqu Bakı toplantısında [Mətn] : I Türkoloji Qurultay - 100 / N.Qədimoglu // Xalq qəzeti.- 2026.- 24 yanvar (№14).- S.15.

<https://ryl.az/our-activity/xakas-turkoloqu-baki-toplantisinda>

Qədimoglu, Namiq. İsidor Baraxov — Yakutiya türklərinin mənəvi atası [Mətn] / N.Qədimoglu // Xalq qəzeti.- 2026.- 15 yanvar (№08).- S.16.

Qədimoglu, Namiq. Türkoloji məclisdə fəal iştirakın amansız cəzası [Mətn] : AXC naziri Əhməd bəy Pepinovun cinayəti "xalqına xidmət etmək" olmuşdu / N. Qədimoglu // Xalq qəzeti.- 2026.- 6 fevral (№23).- S.12.

Quliyev, Vilayət Muxtar oğlu. "Bizə dağıdıcı qüvvə kimi baxırdılar..." [Mətn] : Birinci Türkoloji Qurultay nümayəndələrinin izi ilə: Tatarıstan nümayəndə heyəti Bakı qurultayında / V.M.Quliyev // 525-ci qəzet.- 2026.- 23 yanvar (№3).- S.10-11.

Quliyev, Vilayət Muxtar oğlu. Birinci qurultayın ilk tarixçisi - Birinci Türkoloji qurultay iştirakçılarının izi ilə [Mətn] : Əli bəy Hüseynzadə Birinci Türkoloji qurultayda / V.M.Quliyev // 525-ci qəzet.- 2026.- 30 yanvar (№4).- S.8-9. // 525-ci qəzet.- 2026.- 6 fevral (№5).-S.14-15.

Quliyev, Vilayət Muxtar oğlu. Bizimkilər qurultayda. Orada kimlər vardı? - Birinci Türkoloji qurultay iştirakçılarının izi ilə [Mətn] : Qurultayın azərbaycanlı nümayəndələri haqqında / V.M. Quliyev // 525-ci qəzet.- 2026.- 13 fevral(№6).-S.10-11.

Quliyev, Vilayət Muxtar oğlu. Qurultay sədri, qurultay nümayəndəsi [Mətn] : Birinci Türkoloji Qurultay nümayəndələrinin izi ilə: Sonda... "Vətən xaini" / V.M.Quliyev // 525-ci qəzet.- 2026.- 16 yanvar (№2).- S.10-11.

Məmmədli, Nadir Baloglan oğlu. (Məmmədov) 100 il əvvəldən gələn səslər [Mətn] : Ən maraqlı məruzələrin icmalı və şərh / N.Məmmədli // Xalq qəzeti.- 2026.- 7 yanvar (№02).- S.12. // Xalq qəzeti.- 2026.- 9 yanvar (№03).- S.11. // Xalq qəzeti.- 2026.- 13 yanvar (№06).- S.12. // Xalq qəzeti.- 2026.- 15 yanvar (№08).- S.13. // Xalq qəzeti.- 2026.- 18 fevral (№31).- S.9. // Xalq qəzeti.- 2026.- 20 fevral (№33).- S.12.

<https://ryl.az/our-activity/100-il-evvelden-gelen-sesler>

<https://ryl.az/our-activity/100-il-evvelden-gelen-sesler1-ci-hisse>

<https://ryl.az/our-activity/100-il-evvelden-gelen-sesler-2-ci-hisse>

<https://ryl.az/our-activity/100-il-evvelden-gelen-sesler-3-cu-hisse>

Məmmədli, Nadir Baloğlu oğlu. (Məmmədov) Birinci ümumittifaq Türkoloji Qurultayda əlifba məsələsi [Mətn] / N.Məmmədli // Ədəbiyyat qəzeti.- 2026.- 23 yanvar (№3).- S.6. // Ədəbiyyat qəzeti.- 2026.- 30 yanvar (№4).- S.8.

Məmmədli, Nadir Baloğlu oğlu. (Məmmədov) Orfoqrafiya yazı mədəniyyətinin mühüm sistemidir [Mətn] : I Türkoloji Qurultay - 100 / N. Məmmədli // Xalq qəzeti.- 2026.- 12 fevral (№27).- S.12. // Xalq qəzeti.- 2026.- 14 fevral (№29).- S.12.

Məmmədli, Nadir Baloğlu oğlu. (Məmmədov) Türk dillərinin ədəbi dil məsələləri [Mətn] : Ortaq ədəbi dil ideyasının müzakirəsi / N. Məmmədli // Xalq qəzeti.- 2026.- 6 fevral (№23).- S.12. // Xalq qəzeti.- 2026.- 10 fevral (№25).- S.17.

Məmmədli, Nadir Baloğlu oğlu. (Məmmədov) Türk xalqları hansı əlifbanı seçməlidir? [Mətn] : I Türkoloji Qurultay, Ana dilimizin yazı tarixindən / N.Məmmədli // Xalq qəzeti.- 2026.- 17 yanvar (№10).- S.10. // Xalq qəzeti.- 2026.- 23 yanvar (№13).- S.12. // Xalq qəzeti.- 2026.- 29 yanvar (№17).- S.13. // Xalq qəzeti.- 2026.- 31 yanvar (№19).- S.11. // Xalq qəzeti.- 2026.- 5 fevral (№22).- S.12.

<https://ryl.az/our-activity/turk-xalqlari-hansi-elifbani-secmelidir-1-ci-hisse>

<https://ryl.az/our-activity/turk-xalqlari-hansi-elifbani-secmelidir-2-ci-hisse>

<https://ryl.az/our-activity/turk-xalqlari-hansi-elifbani-secmelidir-3-cu-hisse>

Məmmədli, Nadir Baloğlu oğlu. Terminologiya: ideoloji mübarizənin əsas cəbhələrindən biri [Mətn] : I Türkoloji Qurultay - 100 / N.Məmmədli // Azərbaycan.- 2026.- 3 fevral (№20).- S.10. // Azərbaycan.- 2026.- 4 fevral (№21).- S.9. // Azərbaycan.- 2026.- 5 fevral (№22).- S.10.

<https://ryl.az/our-activity/terminologiya-ideoloji-mubarizenin-esas-cebhelerinden-biri1-ci-hisse>

<https://ryl.az/our-activity/terminologiya-ideoloji-mubarizenin-esas-cebhelerinden-biri-2-ci-hisse>

Novruzova, Nuridə Səməd qızı. Nədən Bakı? [Mətn]: "Şimal küləyi"nin əsintisindən öncəki Bakı / N.Novruzova // Ədəbiyyat qəzeti.- 2026.- 14 fevral (№5).- S.14-15.

Orucov, Hidayət Xuduş oğlu. (Hidayət) Türk xalqlarının XX əsr elmi-mədəni manifesti [Mətn] : I Türkoloji Qurultay, Müsahibimiz görkəmli ədib və ictimai-siyasi xadim Hidayət Orucovdur / H.Orucov; müsahibəni apardı T. Aydınoglu // Xalq qəzeti.- 2026.- 29 yanvar (№17).- S.12. // Xalq qəzeti.- 2026.- 30 yanvar (№18).- S.9.

"Ortaq dilin və elmi təfəkkürün yüzillik yolu" [Mətn] // Ədəbiyyat qəzeti.- 2026.- 14 fevral (№5).- S.11.

Ölkə Prezidentinin sərəncamları əsasında AMEA-da silsilə tədbirlər keçirilir [Mətn]: Rəyasət Heyətinin iclasında // Elm.- 2026.- 6 fevral (№5)- S.2.

Tahirli, Abid Həmid oğlu. Qurultay yolu [Mətn] / A.H.Tahirli // 525-ci qəzet.- 2026.- 13 fevral (№6).- S.12.

Yusifov, Qabil. I Türkoloji Qurultayın yubileyinə hazırlıq müzakirələri [Mətn] / Q.Yusifov // Xalq qəzeti.- 2026.- 13 yanvar (№06).- S.20.

2025

Akimova, Elnarə Seydulla qızı. I Türkoloji Qurultay - türk ruhunun qələbəsi [Mətn] / E.Akimova // Azərbaycan.- 2025.- 18 noyabr (№244).- S.10. // Ədəbiyyat qəzeti: xüsusi buraxılış.- 2025.- 21 noyabr (№43-44).- S.26-27.

<https://ryl.az/our-activity/i-turkoloji-qurultay-turk-ruhunun-qelebesi>

AMEA-da Birinci Türkoloji Qurultayın 100 illik yubileyinə həsr olunmuş konfrans keçirilib [Mətn] // 525-ci qəzet.- 2025.- 1 oktyabr (№177).- S.7.

Azadi, Sevinc. Tarixi missiya və milli kimliyin dirçəldilməsi [Mətn]: Türkoloji qurultay / S.Azadi // İki sahil.- 2025.- 20 noyabr (№211). - S.8.

<https://ryl.az/our-activity/turkoloji-qurultay-tarixi-missiya-ve-milli-kimliyin-dircedilmesi>

Bayramova, Yeganə. Bir dil, bir ruh, bir gələcək! [Mətn] : Birinci Türkoloji Qurultayın sönməz işığı / Y.Bayramova // Yeni Azərbaycan.- 2025.- 25 oktyabr (№194).- S.5.

Bekirova, Zera. Krım nümayəndələri Birinci Türkoloji Qurultayda [Mətn]: Birinci Türkoloji Qurultayın 100 illiyinə / X.Bekirova // 525-ci qəzet.- 2025.- 9 dekabr (№ 224).- S.10;11.

<https://ryl.az/our-activity/krim-numayendeleri-birinci-turkoloji-qurultayda>

Birinci Türkoloji Qurultayın 100 illik yubileyinin keçirilməsi haqqında [Mətn]: Azərbaycan Respublikası Prezidentinin Sərəncamı, 22 oktyabr 2025-ci il // Azərbaycan.- 2025.- 23 oktyabr (№227).- S.2. // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 24 oktyabr (№38-39).- S.2.

Cəfərov, Nizami Qulu oğlu. Birinci Türkoloji Qurultayda etnoqrafiya məsələləri [Mətn] / N.Cəfərov, M.Hüseynova, A.Qəribli // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 2 may (№15).- S.12-14.

Cəfərov, Nizami Qulu oğlu. Birinci Türkoloji Qurultayda ədəbi dil məsələsi [Mətn] / N. Cəfərov, M. Hüseynova, A. Qəribli //Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 29 avqust (№31).- S.4-5.

Cəfərov, Nizami Qulu oğlu. Birinci Türkoloji Qurultayda tarixşünaslıq məsələləri [Mətn] / N.Cəfərov, M.Hüseynova, A.Qəribli // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 4 aprel (№11).- S.14-15. // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 4 iyul (№23).- S.12;13.

Cəfərov, Nizami Qulu oğlu. Birinci Türkoloji Qurultayda terminologiya məsələsi [Mətn] / N.Cəfərov, M.Hüseynova, A.Qəribli // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 15 avqust (№29).- S.20-21.

Cəfərov, Nizami Qulu oğlu. Birinci Türkoloji Qurultayın tarixi missiyası [Mətn] : Elmi araşdırma / N.Cəfərov, M.Hüseynova, A.Qəribli // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 28 fevral (№8).- S.3-5.

Cəfərov, Nizami Qulu oğlu. Birinci Türkoloji Qurultayın yüzüncü ildönümü ərəfəsində düşüncələr [Mətn]: Birinci məqalə / N.Cəfərov // 525-ci qəzet.- 2025.- 8 iyul(№116).- S.10;11. // 525-ci qəzet.- 2025.- 15 iyul(№121).-S.10;11. // 525-ci qəzet.- 2025.- 22 iyul(№126).-S.12-13.

Cəfərov, Nizami Qulu oğlu. I Türkoloji Qurultayda ədəbiyyat məsələləri [Mətn] / N.Cəfərov, M.Hüseynova, A.Qəribli // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 3 oktyabr (№36).- S.14-15.

<https://ryl.az/our-activity/birinci-turkoloji-qurultayda-edebiyyat-meseleleri>

Cəfərov, Nizami Qulu oğlu. Qardaş xalqların ilk elmi-məfkurəvi məclisi [Mətn] / N.Cəfərov; müəssisəni apardı M.Əliyeva // Xalq qəzeti.- 2025.- 24 oktyabr (№228).- S.7.

<https://ryl.az/our-activity/qardas-xalqlarin-ilk-elmi-mefkurevi-meclisi>

Əhmədov, Namiq Qədim oğlu. Dunayboyundan Xəzər sahillərinə düşən işıq [Mətn] : Macar akademik Bakının türk zirvəsində: Birinci Türkoloji Qurultay - 100 / N.Əhmədov // Xalq qəzeti.- 2025.- 25 noyabr (№249).- S.14.

<https://ryl.az/our-activity/dunayboyundan-xezer-sahillerine-dusen-isiq>

Əhmədov, Namiq. Azərbaycan bu gün də türkoloji mərkəzdir [Mətn]: I Türkoloji Qurultay – 100 / N.Əhmədov // Xalq qəzeti.- 2025.- 1 noyabr (№234).- S.14.

<https://ryl.az/our-activity/azerbaycan-bu-gun-de-turkoloji-merkezdir>

Əhmədov, Namiq. Azərbaycanda yeni əlifba axtarışı [Mətn]: Bakı Türkoloji Qurultay-100: Bu problem 1926-cı ilə qədər də aktual idi / N. Əhmədov // Xalq qəzeti.- 2025.- 3 dekabr (№ 255).- S.10.

<https://ryl.az/our-activity/azerbaycanda-yeni-elifba-axtarisi>

Əhmədov, Namiq. Əhməd Baytursunov və ortaq türk əlifbası ideyası [Mətn]: I Türkoloji Qurultay-100 / N.Əhmədov // Xalq qəzeti.- 2025.- 14 noyabr (№242).- S.13.

<https://ryl.az/our-activity/ehmed-baytursunov-ve-ortaq-turk-elifbasi-ideyasi>

Əhmədov, Namiq. Özbəkistan nümayəndələri Bakı məclisində [Mətn]: I Türkoloji Qurultay / N.Əhmədov // Xalq qəzeti.- 2025.- 16 dekabr (№264).- S.13.

<https://ryl.az/our-activity/ozbekistan-numayendeleri-baki-meclisinde>

Əhmədov, Namiq. Sovet Azərbaycanının baş əlifba islahatçısı [Mətn]: I Türkoloji Qurultay, Səməd ağa Ağamalıoğlu “türkçülüyə dözümlü” bolşevik idi / N.Əhmədov // Xalq qəzeti.- 2025.- 26 dekabr (№272).- S.16.

Ələddinqızı, Nəzakət. Türk xalqlarının integrasiyasında tarixi hadisə [Mətn]: Dövlət başçısının Sərəncamı ilə Birinci Türkoloji Qurultayın 100 illik yubileyi keçiriləcək / N.Ələddinqızı // Səs.- 2025.- 23 oktyabr (№194).- S.5.

<https://ryl.az/our-activity/turk-xalqlarinin-integrasiyasinda-tarixi-hadise>

Əliyeva, İradə. Böyük ümidlərlə başladı, faciə ilə bitdi [Mətn] : I Türkoloji Qurultay - 100 / İ.Əliyeva // Azərbaycan.- 2025.- 28 noyabr (№252).- S.9.

<https://ryl.az/our-activity/boyuk-umidlerle-basladi-facie-ile-bitdi>

Əzizov, Elbrus İslam oğlu. Tarixi Bakı məclisinin ideyalarını dirçəltmiş türkoloq [Mətn]: I Türkoloji Qurultay – 100 / E.Əzizov; müəssisəni apardı: K.Abdinova // Xalq qəzeti.- 2025.- 5 dekabr (№ 257).- S.11.

Göytürk, Aida. (Eyvazlı) Birinci Türkoloji qurultayın Yakutiyadan olan xadimləri [Mətn] / A.Eyvazlı Göytürk // Türküstan.- 2025.- 25 noyabr-1 dekabr (№42).- S.16. // Türküstan.- 2025.- 2-8 dekabr (№43).- S.16.

Hüseynova, Mahirə Nağı qızı. Cəlil Məmmədquluzadənin ana dili və əlifba islahatı uğrunda mübarizəsi [Mətn]: Ədibin publisistikasında I Türkoloji Qurultayın hədəfləri geniş əksini tapıb, I Türkoloji Qurultay – 100 / M.Hüseynova // Xalq qəzeti.- 2025.- 31 oktyabr (№233).- S.1;9.

<https://ryl.az/our-activity/celil-memmedquluzadenin-ana-dili-ve-elifba-islahati-ugrunda-mubarizesi>

Hüseynzadə, Əli bəy. (Əli Hüseyn Turan) Əli bəy Hüseynzadənin I Türkoloji Qurultayda yazdığı qeydlər [Mətn] / Ə.Hüseynzadə; təqdim etdi: A.Turan // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 26 sentyabr (№35).- S.16-18.

Xocayev, Xalid Səid. Birinci Ümum Türkoloji Qurultayı [Mətn] : "Yeni əlifba yollarında əski xatirə və duyğularım" kitabından parça / X.Xocayev // Ədəbiyyat qəzeti: xüsusi buraxılış.- 2025.- 21 noyabr (№43-44).- S.30-31.

İbrahimli, Fəzail Feyruz oğlu. Azərbaycan 1 əsr əvvəl Türk dünyasının mərkəzi ölkəsi rolunda [Mətn]: Birinci Türkoloji Qurultay – 100 / F.İbrahimli // Xalq qəzeti.- 2025.- 25 oktyabr (№229).- S.9.

<https://ryl.az/our-activity/azerbaycan-1-esr-evvel-turk-dunyasinin-merkezi-olkesi-rolunda>

İbrahimov, Elçin. I Türkoloji Qurultaydan müasir dövrə: Ortaq əlifba və orfoqrafiya axtarışlarına 100 illik elmi-ideoloji yürüş [Mətn] / E.İbrahimov // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 3 oktyabr (№36).- S.18-20.

<https://ryl.az/our-activity/birinci-turkoloji-qurultaydan-muasir-dovre-ortaq-elifba-ve-orfoqrafiya-axtarislarina-100-illik-elmi-ideoloji-yurus>

İsmayılov, P. Tarixi sərəncam-bir əsr sonra yenidən Bakıda [Mətn]: Prezident İlham Əliyevdən türk dünyasına növbəti töhfə / P.İsmayılov // Yeni Azərbaycan.- 2025.- 24 oktyabr (№193).- S.3.

Kazımoğlu, Muxtar. (İmanov Muxtar Kazım oğlu ; Qaradaşlı) Türk dünyasının elmi-mədəni birliyinin özülü 1 əsr əvvəl Bakıda qoyulmuşdu [Mətn]: Birinci Türkoloji Qurultay – 100 / M.Kazımoğlu; müsahibəni apardı N. Əhmədov // Xalq qəzeti.- 2025.- 28 oktyabr (№230).- S.11.

Kazımoğlu, Muxtar. Türk dünyasının elmi-mədəni birliyinin özülü 1 əsr əvvəl Bakıda qoyulmuşdu [Mətn]: Birinci Türkoloji Qurultay – 100 /M.Kazımoğlu; müsahibəni apardı: N. Əhmədov // Xalq qəzeti.- 2025.- 28 oktyabr (№230).- S.11.

<https://ryl.az/our-activity/turk-dunyasinin-elmi-medeni-birliyinin-ozulu-1-esr-evvel-bakida-qoyulmusdu>

Qədimov, Namiq. Azərbaycan türkologiyasının kırımlı fədaisi – Çobanzadə [Mətn] / N.Qədimov // Xalq qəzeti.- 2025.- 21 noyabr (№247).- S.9. // Elm.- 2025.-12 dekabr (№40).- S.4. // Elm.- 2025.- 18 aprel(№13).- S.4.

Qədimov, Namiq. Əli bəy Hüseynzadə – türkçülüyn ideoloqu [Mətn]: Birinci Türkoloji Qurultay – 100 / N.Qədimov // Xalq qəzeti.- 2025.- 22 oktyabr (№226).- S.15.

Qədimov, Namiq. İrəvan heyəti tarixi Bakı məclisində [Mətn] : Birinci Türkoloji Qurultay – 100 / N.Qədimov // Xalq qəzeti.- 2025.- 27 noyabr (№251).- S.10.

<https://ryl.az/our-activity/irevan-heyeti-tarixi-baki-meclisinde>

Qədimov, Namiq. Türk xalqlarının elmi-mədəni birliyinin təməl məclisi [Mətn]: Birinci Türkoloji Qurultay – 100 / N.Qədimov // Xalq qəzeti.- 2025.- 15 oktyabr (№221).- S.15.

<https://ryl.az/our-activity/turk-xalqlarinin-elmi-medeni-birliyinin-temel-meclisi>

Quliyev, Vilayət Muxtar oğlu. "Pantürkçü" eston [Mətn] : Birinci Türkoloji Qurultay nümayəndələrinin izi ilə: Artur Zifeld-Simumyaqi haqqında qeydlər / V.M.Quliyev // 525-ci qəzet.- 2025.- 20 dekabr (№ 233).- S.12-13.

<https://ryl.az/our-activity/panturkcu-eston-birinci-turkoloji-qurultay-numayendelerinin-izi-ile-i-hisse>

<https://ryl.az/our-activity/panturkcu-eston-birinci-turkoloji-qurultay-numayendelerinin-izi-ile-ii-hisse>

Quliyev, Vilayət Muxtar oğlu. Aristokrat akademikin acı aqibəti - Birinci Türkoloji Qurultay nümayəndələrinin izi ilə [Mətn] / V.M.Quliyev // 525-ci qəzet.- 2025.- 8 noyabr (№205).- S.14-15.

<https://ryl.az/our-activity/aristokrat-akademikin-aci-aqibeti-birinci-turkoloji-qurultay-numayendelerinin-izi-ile>

Quliyev, Vilayət Muxtar oğlu. Buzlu Yakutiya dan Bakıya türklük sevdası ilə [Mətn]: Birinci Türkoloji Qurultay nümayəndələrinin izi ilə: Yakut-Saxa nümayəndə heyəti Birinci Türkoloji Qurultayda / V.M.Quliyev // 525-ci qəzet.- 2025.- 15 noyabr (№208).- S.12-13.

<https://ryl.az/our-activity/buzlu-yakutiya-dan-bakiya-turkluk-sevdasi-ile-birinci-turkoloji-qurultay-numayendelerinin-izi-ile>

Quliyev, Vilayət Muxtar oğlu. Fikirləri əks, taleləri eyni oldu [Mətn] : Birinci Türkoloji Qurultay nümayəndələrinin izi ilə: Qazaxıstan heyəti Birinci Türkoloji qurultayda / V.M.Quliyev // 525-ci qəzet.- 2025.- 26 dekabr (№238). - S.8-9.

<https://ryl.az/our-activity/fikirleri-eks-taleleri-eyni-oldu-birinci-turkoloji-qurultay-numayendelerinin-izi>

Quliyev, Vilayət Muxtar oğlu. Türkoloji Qurultayın Çuvaş-Azərbaycan nümayəndəsi [Mətn] : Birinci Türkoloji Qurultay nümayəndələrinin izi ilə / V.M.Quliyev // 525-ci qəzet.- 2025.- 22 noyabr (№ 213). - S.10-11.

<https://ryl.az/our-activity/turkoloji-qurultayin-cuvas-azerbaycan-numayendesi-birinci-turkoloji-qurultay-numayendelerinin-izi-ile>

Qurbanov, Sadiq Haqverdi oğlu. Türkoloji Qurultayın tarixi missiyası, milli kimliyin dirçəldilməsi [Mətn] / S.Qurbanov // Azərbaycan.- 2025.- 14 noyabr (№242).- S.6.

<https://ryl.az/our-activity/turkoloji-qurultayin-tarixi-missiyasi-milli-kimliyin-dircedilmesi>

Cəfər Cabbarlı adına Respublika Gənclər Kitabxanası
I Türkoloji Qurultay - 100

Məhəbbətəoğlu, Qvami. (Rəsulov Qvami Məhəbbət oğlu) Birinci Türkoloji Qurultayın 100 illiyi: Tarixin işığında, gələcəyin yolunda [Mətn] / Q.Məhəbbətəoğlu // İki sahil.- 2025.- 5 noyabr (№201).- S.8.

<https://ryl.az/our-activity/birinci-turkoloji-qurultayin-100-illiyi-tarixin-isiginda-geleceyin-yolunda>

Məlikli, Tofiq Davud oğlu. Sovet-türk kollokviumları [Mətn]: Birinci Bakı Türkoloji kollokviumuna apanan yol / T.Məlikli // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 14 noyabr (№42).- S.10-12.

<https://ryl.az/our-activity/sovet-turk-kollokviumlari>

Məmmədli, Nadir Baloglan oğlu. (Məmmədov) 100 il əvvəldən gələn səslər [Mətn] : Ən maraqlı məruzələrin icmalı və şərh / N.Məmmədli // Xalq qəzeti.- 2025.- 9 dekabr (№259).- S.12. // Xalq qəzeti.- 2025.- 11 dekabr (№261).- S.18;19. // Xalq qəzeti.- 2025.- 18 dekabr (№266).- S.11. // Xalq qəzeti.- 2025.- 20 dekabr (№268).- S.14.

<https://ryl.az/our-activity/100-il-evvelden-gelen-sesler>

<https://ryl.az/our-activity/100-il-evvelden-gelen-sesler-i-hisse>

<https://ryl.az/our-activity/100-il-evvelden-gelen-sesler-ii-hisse>

<https://ryl.az/our-activity/100-il-evvelden-gelen-sesler-iii-hisse>

Məmmədli, Nadir Baloglan oğlu. (Məmmədov) Türk dünyasında ortağ düşüncə və kimlik axtarışları [Mətn]: Birinci Türkoloji Qurultay-100 / N.Məmmədli; müsahibəni apardı Namiq Əhmədov // 525-ci qəzet.- 2025.- 3 dekabr (№220).- S.11.

<https://ryl.az/our-activity/turk-dunyasinda-ortaq-dusunce-ve-kimlik-axtarislari>

Məmmədli, Nadir. (Məmmədov Nadir Baloglan oğlu) Birinci Türkoloji Qurultay məxfi sənədlərdə [Mətn] / N.Məmmədli // Xalq qəzeti.- 2025.- 24 oktyabr (№228).- S.1;8.

<https://ryl.az/our-activity/birinci-turkoloji-qurultay-mexfi-senedlerde>

Musayeva, Yasəmən. Qızıl türk əsrinin Bakı başlanğıcı [Mətn]: I Türkoloji Qurultayın 100 illiyinin qeyd edilməsi Azərbaycanın türk irsinin qorunmasına növbəti töhfəsidir / Y.Musayeva // Azərbaycan.- 2025.- 25 oktyabr (№229).- S.5.

<https://ryl.az/our-activity/qizil-turk-esrinin-baki-baslangici>

Turan, Azər. (Əbilov Azər İmamverdi oğlu) "Türkoloji Qurultay XX əsr Azərbaycan elmi-mədəni həyatının ən parlaq mərhələsini təşkil edir" [Mətn] / T.Azər; müsahibəni apardı Ə.Nəcəfxanlı // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 13 iyun (№21).- S.16-17.

Turan, Azər. (Əbilov Azər İmamverdi oğlu) Bir foto və dörd kartpostal [Mətn]: I Türkoloji Qurultay - 100 / A.Turan // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 11 oktyabr (№37).- S.7.

Turan, Azər. (Əbilov Azər İmamverdi oğlu) Birinci Türkoloji Qurultay-film kimi bir hadisə... [Mətn] / A.Turan // Ədəbiyyat qəzeti: xüsusi buraxılış.- 2025.- 21 noyabr (№43-44).- S.2-25.

Ülvi, Almaz. (Binnətova Almaz Qasım qızı) I Türkoloji qurultayın 100 illiyinə [Mətn]: 1926-cı ildə Bakıda çəkilmiş bir fotosəklin hekayəsi / A.Ülvi // Şərq.- 2025.- 6 dekabr (№ 223).- S.7.

Cəfər Cabbarlı adına Respublika Gənclər Kitabxanası
I Türkoloji Qurultay - 100

Yusifov, Qabil. Qardaş xalqların dünyaya açılan mənəvi pəncərəsi [Mətn] : 15 Dekabr Dünya Türk Dili Ailəsi Günü / Q.Yusifov // Xalq qəzeti.- 2025.- 16 dekabr (№264).- S.13.

Yusifov, Qabil. Türk dünyasının ilk özünüdərk məclisi [Mətn] : I Türkoloji Qurultay-100 / Q.Yusifov // Xalq qəzeti.- 2025.- 1 oktyabr (№210).- S.15. // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 3 oktyabr (№36).- S.3.

Zorlu, Kürşad. Kürşad Zorlu: Birinci Türkoloji Qurultayın 100 illiyinin keçirilməsi ilə bağlı Sərəncam birliyimizə güc qatacaq mühüm təşəbbüsdür [Mətn] / K.Zorlu // Azərbaycan.- 2025.- 25 oktyabr (№229).- S.5.

2024

Məlikli, Tofiq Davud oğlu. Birinci Ümumittifaq Türkoloji Qurultayının Proqramını incələyərkən... [Mətn] / T. Məlikli // Ədəbiyyat qəzeti.- 2024.- 10 fevral, №5.- S.3.

Məmmədov, Qurban. Birinci Türkoloji Qurultay - türk əsrinin təməl daşı [Mətn] / Q.Məmmədov // Azərbaycan.- 2024.- 28 iyul (№ 158).- S.10.

2023

Xankişiyeva, Şahanə. Ədəbiyyatçıların böyük "yığıncağı" [Mətn]: 97 il əvvəl-26 fevral 1926-cı ildə Bakıda Birinci Türkoloji Qurultay yığılmışdı: Bu, türk dünyası üçün möhtəşəm mədəni-irs hadisə idi /Ş. Xankişiyeva // Yeni Azərbaycan.- 2023.- 25 fevral.- S.8.

2021

Çevik, Ali İhsan. I Türkoloji Qurultayın iştirakçısı: Qasım Tınıstanov [Mətn] / A.Çevik // Müqayisəli ədəbiyyatşünaslıq / AMEA, N.Gəncəvi adına Ədəbiyyat İnstitutu.- 2021.- №2.- S.72-77.

Məmmədli, Məhərrəm. Türkoloji dilçiliyin əbədiyaşar korifeyi [Mətn]: Akademik Tofiq Hacıyevin 85 illiyinə / M.Məmmədli // 525-ci qəzet.- 2021.- 1 may.- S.12.

Yigitoğlu, Nəzmiyyə. I Bakı türkoloji qurultayı və ya türkün renessansı [Mətn] / N.Yigitoğlu // Kredo.- 2021.- 21 aprel.- S.2.

2020

Albalıyev, Şakir Əlif oğlu. (Albalı Şakir ; Əlifov Şakir) Türkoloji qurultayın yaddaş ensiklopediyası [Mətn] / Ş.Albalıyev // Kredo.- 2020.- 15 may.- S.12. // Kredo.- 2020.- 18 may.- S.7. // Kredo.- 2020.- 28 may.- S.7.

İsmayılov, N. Əli bəy Hüseynzadə irsinə dair sənəd axınının inkişafı və informasiya resurslarında əks olunması [Mətn] / N.İsmayılov, V.Xudiyeva // Bakı Universitetinin xəbərləri: Humanitar elmlər seriyası.- 2020.- №2.- S.168-176.

Səfərova, Yeganə. Coğrafi terminlərin türkoloji aspektdə lingvistik təhlili [Mətn] / Y.Səfərova // Lingvistik problemləri: Beynəlxalq elmi jurnal.- 2020.- C.1, №1.- S.121-127.

Yusifov, Yusif Bəhlul oğlu. "Birinci Türkoloji Qurultay: şahidlər və şəhidlər" [Mətn] : Cəlal Qasimovun fundamental təhqiqat əsəri / Y.Yusifov // Kredo.- 2020.- 23 avqust.- S.4. // Kredo.- 2020.- 29 avqust.- S.6. // Kredo.- 2020.- 3 sentyabr.- S.5;6.

2019

Əliyeva, Şəlalə. I Türkoloji qurultaya qədərki dövrdə əlifba məsələsi [Mətn] / Ş.Əliyeva // Dil və ədəbiyyat: Beynəlxalq elmi-nəzəri jurnal.- 2019.- №3(111).- S.54-56.

Məmmədova, Esmira Əbülfət qızı. Birinci Türkoloji Qurultay və dil məsələləri [Mətn] / E.Məmmədova // Elmi iş: Humanitar elmlər üzrə aylıq beynəlxalq elmi jurnal.- 2019.- № 10.- S.31-34.

Rüstəmli, Aytac Mehman qızı. Türkoloji tədqiqatlar və Fərhad Zeynalov [Mətn] / A.Rüstəmli // Dil və ədəbiyyat: Beynəlxalq elmi-nəzəri jurnal.- 2019.- №4(112).- S.45-47.

Sarıyeva, İradə. Ümumi türk dili əlifbası müzakirələri yenidən qızıışıb... [Mətn]: Firudin Cəlilov: "Birinci Türkoloji Qurultayda qərar qəbul edilmişdi ki, bütün türk respublikaları ortaq əlifbaya keçsin" / İ.Sarıyeva // Bakı Xəbər.- 2019.- 30 oktyabr.- S.14.

2017

Əliyeva, İradə. Güllələnən qurultay [Mətn] : Repressiyaya uğrayan ziyalıların əksəriyyəti I Bakı Türkoloji Qurultayının nümayəndələri olub / İ.Əliyeva // Azərbaycan.- 2017.- 29 oktyabr.- S.6.

Hüseynoğlu, Tofiq. (Hüseynov) Milli dirçəliş, I türkoloji qurultay və ədəbiyyat məsələləri [Mətn] / T. Hüseynoğlu // Ədəbiyyat qəzeti.- 2017.- 16 dekabr.- S.26-27. // Ədəbiyyat qəzeti.- 2017.- 23 dekabr.- S.18-19. // Ədəbiyyat qəzeti.- 2017.- 30 dekabr.- S.20-21.

2016

Abdullayeva, Nigar. "Birinci Türkoloji Qurultay türk xalqlarının elmi-mədəni birliyinə üfüqlər açan ictimai hadisədir" [Mətn] / N.Abdullayeva // Palitra.- 2016.- 15 noyabr.- S.7.

Anar. (Rzayev Anar Rəsul oğlu) Fərəh, ümid, faciə [Mətn] Birinci Türkoloji Qurultay haqqında düşüncələr / Anar // 525-ci qəzet.- 2016.-23 iyun.- S.4;6.

Aşırlı, Akif. (Vəliyev Akif Abduləzim oğlu) I Bakı Türkoloji Qurultayı Azərbaycan mətbuatında [Mətn] / A. Aşırlı // Şərq.- 2016.- 3 may.- S.7 // Şərq.- 2016. - 17 iyun.- S.5. // Şərq.- 2016. - 18 iyun.- S.5. // Şərq.- 2016.- 21 iyun.- S.5. // Şərq.- 2016. - 22 iyun.- S.5. // Şərq.- 2016. - 27 iyul.- S. 5. // Şərq.- 2016. - 28 iyul.- S. 5.

Babayev, Adil Qafar oğlu. Türk xalqları tarixində ən parlaq hadisə [Mətn]: Türkoloji Qurultay - 90 / A.Babayev // Azərbaycan məktəbi: Elmi-nəzəri, pedaqoji jurnal.- 2016.- №2.- S.5-10.

Babayev, Adil Məhəmməd oğlu. Rəsmi dairələrin Birinci Türkoloji Qurultaya münasibətinin açıq və gizli tərəfləri [Mətn] / A.Babayev // Azərbaycan.- 2016.- 8 noyabr.- S.4.

Bakıda Birinci Türkoloji Qurultayın 90 illiyinə həsr olunan beynəlxalq konfrans keçirilir [Mətn] // Azərbaycan.- 2016.- 15 noyabr.- S.5.

Bayramova, Aygün. XX əsrdə Türkologiya elminin yeni başlanğıcı: I Bakı Türkoloji qurultayı [Mətn] / A.Bayramova // Tarix və onun problemləri: Nəzəri, elmi, metodiki jurnal.- 2016.- №3.- S. 12-15.

Birinci Türkoloji Qurultayın 90 illik yubileyinin keçirilməsi haqqında [Mətn]: Azərbaycan Respublikası Prezidentinin Sərəncamı, 18 fevral 2016-ci il // Azərbaycan.- 2016.- 19 fevral.- S.1.

Birinci Türkoloji Qurultayın 90 illik yubileyinin keçirilməsi haqqında [Mətn]: Azərbaycan Respublikası Prezidentinin Sərəncamı, 18 fevral 2016-ci il // Tarix və onun problemləri: Nəzəri, elmi, metodiki jurnal.- 2016.- №3.- S. 5.

Birinci Türkoloji Qurultayın 90 illiyinə həsr olunan elmi sessiya keçirilib [Mətn] // Ədəbiyyat qəzeti.- 2016.- 5 mart.- S.15.

Birinci Türkoloji qurultayın 90 illiyinə həsr olunan elmi sessiya [Mətn] // Elm.- 2016.- 11 mart.- S.3.

Birinci Türkoloji Qurultayın 90 illiyinə həsr olunmuş beynəlxalq konfrans [Mətn] // Elm.- 2016.- 18 noyabr.- S. 2.

Birinci Türkoloji Qurultayın 90 illiyinə həsr olunmuş konfrans [Mətn] // Mədəniyyət.- 2016.- 28 oktyabr.- S.15.

“Bu yubileyin qeyd olunması türkoloji elmlərin inkişafına xidmət edir” [Mətn] // Mədəniyyət.-2016.- 18 noyabr.- S.15.

Cəfərov, Nizami Qulu oğlu. Birinci Türkoloji Qurultayın missiyası [Mətn] / N. Cəfərov // Ədəbiyyat qəzeti.- 2016.- 19 noyabr.- S.6.

Ələkbərov, Faiq Qəzənfər oğlu. 90 il öncə Bakıda Türkoloji Qurultayın keçirilməsinin sirri [Mətn] / F. Ələkbərov // Türkünstan.- 2016.- 29 fevral-7 mart.- S.6.

Ələkbərov, Faiq Qəzənfər oğlu. 90 il öncə Bakıda Türkoloji Qurultayın keçirilməsinin sirri: [Mətn] II Yazı / F. Ələkbərov // Türkünstan.- 2016.- 8-15 mart.- S.6.

Fərəcov, Savalan. Türk xalqlarının etnik-mədəni sisteminə yanaşmada yeni mərhələ [Mətn] I Türkoloji Qurultayın 90 illiyinə həsr olunan tədbir keçirildi / S.Fərəcov // Mədəniyyət.- 2016.- 27 aprel.- S. 11.

Fərəcov, Savalan. Yeni əlifba yollarının yorulmaz yolçusu: [Mətn] I Türkoloji Qurultayın - 90 / S.Fərəcov // Mədəniyyət.- 2016.- 29 aprel.- S. 15.

Həbibbəyli, İsa Əkbər oğlu. Birinci Türkoloji Qurultayın dərsləri və müasir çağırışlar [Mətn] / İ.Həbibbəyli // Azərbaycan.- 2016.- 13 noyabr.- S.10.

Həbibbəyli, İsa Əkbər oğlu. Türkologiya elminin böyük təməli və müasir dövr [Mətn]: Birinci Türkoloji Qurultay - 90 / İ. Həbibbəyli // Xalq qəzeti.- 2016.- 23 noyabr.- S.5.

Hüseynova, R. Türkiyədə Birinci Türkoloji Qurultayın 90 illik yubileyi münasibətilə elmi konfrans keçirilib [Mətn] / R.Hüseynova // Səs.- 2016.- 29 oktyabr.- S.11

Hüseynzadə, Əli bəy. (Əli Hüseyn Turan) Birinci Türkoloji Konqresdən qeydlər [Mətn] / Ə.Hüseynzadə // 525-ci qəzet.- 2016.- 15 sentyabr.- S.4. // 525-ci qəzet.- 2016.- 16 sentyabr.- S.4. // 525-ci qəzet.- 2016.- 20 sentyabr.- S.6. // 525-ci qəzet.- 2016.- 21 sentyabr.- S.4.

Xəlilov, Buludxan Əziz oğlu. Birinci Türkoloji Qurultaya qədər və ondan sonrakı dövr: Cəlil Məmmədquluzadə [Mətn] / B. Xəlilov // Türkünstan.- 2016.- 28 may-6 iyun.- S.11.

Xəlilov, Buludxan Əziz oğlu. Birinci Türkoloji Qurultaya qədərki dövrdə türkoloji düşüncə fərqləri... [Mətn] / B. Xəlilov // Türküstan.- 2016.- 15-28 mart.- S.11. // Türküstan.- 2016.- 29 mart.- S.11.

Xəlilov, Buludxan Əziz oğlu. Birinci Türkoloji Qurultaydan sonra [Mətn] : Xəlil Səid Xocayevin xidmətləri / B. Xəlilov // Türküstan.- 2016.- 26 aprel.- 3 may.- S.11. // Türküstan.- 2016.- 3-16 may.- S.11. // Türküstan.- 2016.- 17-23 may.- S.11.

Xəlilov, Buludxan Əziz oğlu. Bu günə və sabaha hesablanan düşüncə: Türkologiya: [Mətn] Müsahibimiz professor Buludxan Xəlilovdur / B. Xəlilov; müsahibəni apardı S. Hüseynoğlu // Ədəbiyyat qəzeti.- 2016.- 27 fevral.- S.16-17.

Xəlilov, Buludxan Əziz oğlu. Əlifba məsələsi Türkoloji Qurultaydan əvvəl və sonra [Mətn] / B.Xəlilov // Azərbaycan məktəbi: Elmi-nəzəri, pedaqoji jurnal.- 2016.- №3.- S.32-37.

Xəlilov, Buludxan Əziz oğlu. I Türkoloji Qurultay: Xəlil Səid Xocayev, Fuad Köprülüzadə, Əlibəy Hüseynzadə... [Mətn] / B. Xəlilov // Türküstan.- 2016.- 19-25 aprel.- S.11.

İsmayılova, Nərgiz Rəfail qızı. Birinci Türkoloji Qurultayın 90 illiyinə həsr olunan elmi konfrans keçirilib [Mətn] / N.İsmayılova // 525-ci qəzet.- 2016.-15 aprel.- S.2.

Kıdırəli, Darxan Kuandık oğlu. Beynəlxalq Türk Akademiyasının prezidenti Darxan bəy Kıdırəli: "Dildə, fikirdə, əməldə birlik" ideyasını gerçəkləşdirməyin məqamı yetişib [Mətn] / D . Kıdırəli; müsahibəni apardı A. Eyvazlı // Xalq qəzeti.- 2016.- 24 noyabr.- S.5.

Qaliboğlu, S. "Türkologiyanın bu günü və gələcəyi" [Mətn] / S.Qaliboğlu // Mədəniyyət.- 2016.- 14 dekabr.- S.4.

Qaliboğlu, S. 90 yaşlı I Türkoloji Qurultay [Mətn] : Qurultay türk xalqları üçün bir sıra taleyüklü məsələlərin gündəmə gətirilməsi baxımdan ayrıca önəm daşıyırdı / S.Qaliboğlu // Mədəniyyət.- 2016.- 26 avqust .- S.10.

Qaliboğlu, S. I Türkoloji Qurultayın 90 illiyinə həsr olunan beynəlxalq konfrans [Mətn] / S.Qaliboğlu // Mədəniyyət.- 2016.-11 noyabr .- S.3.

Qaliboğlu, S. Türkoloji hərəkətdə ortaq dəyərlər və yeni çağırışlar [Mətn]: I Türkoloji Qurultayın 90 illiyinə həsr olunmuş beynəlxalq konfrans keçirildi / S.Qaliboğlu // Mədəniyyət.- 2016.- 18 noyabr.- S.15.

Quliyev, Vilayət Muxtar oğlu. Türkoloji qurultayın əks-sədası, yaxud vətənə son gəliş [Mətn] / V.Quliyev // 525-ci qəzet.- 2016.-10 sentyabr.- S.10-11.

Quliyeva, Sevinc. Birinci Türkoloji Qurultayda multikultural mühit [Mətn] / S.Quliyeva // Azərbaycan.- 2016.- 9 noyabr.- S.6.

Məmməd həsən. Birinci Türkoloji Qurultaya həsr olunmuş tədbir keçirilib: [Mətn] Anar İsgəndərov:"Azərbaycançılıq məfkurəsinin formalaşmasında Birinci Türkoloji Qurultay mühüm rol oynayıb / Məmməd həsən // Azad Azərbaycan.- 2016.- 27 aprel.- S.5.

Mürvətqızı, Sevinc. "Türkologiya" jurnalının nəzdində yaradılan seminarın ilk toplantısı olub [Mətn] / S. Mürvətqızı // Ədəbiyyat qəzeti.- 2016.- 19 noyabr.- S.27.

Nağısoylu, Möhsün Zellabdin oğlu. Ankarada I Bakı Türkoloji Qurultayı anıldı [Mətn] / M.Nağısoylu // 525-ci qəzet.- 2016.- 17 dekabr.- S.16.

Nağısoylu, Möhsün Zellabdin oğlu. I Türkoloji Qurultaya dəyərli töhfə [Mətn] / M. Nağısoylu // Ədəbiyyat qəzeti.- 2016.- 17 sentyabr.- S.24-25.

Nağısoylu, Möhsün Zellabdin oğlu. I Türkoloji Qurultay-tarixə düşmüş əlamətdar hadisə [Mətn] / M.Nağısoylu // 525-ci qəzet.- 2016.- 5 mart.- S.14.

Rüstəmli, Asif Heydər oğlu. Cəfər Cabbarlının Birinci Türkoloji Qurultayda fəaliyyəti [Mətn] / A.Rüstəmli // Azərbaycan.- 2016.- 4 noyabr.- S.7.

Salahova, Aida. Xalqın milli varlığının aynası: Türkoloji Qurultay-90 [Mətn] / A.Salahova; S.Gözalova // Azərbaycan məktəbi: Elmi-nəzəri, pedaqoji jurnal.- 2016.- №5.- S.88-92.

Salmanlı, Rəhman. Türk xalqlarının həmrəyliyinə xidmət edən tarixi hadisə [Mətn] / R.Salmanlı // Azərbaycan.- 2016.- 20 mart.- S. 4.

Sarıyeva, İradə. Birinci Türkoloji Qurultayın 90 illiyi-azərbaycançılıqla türkçülüyn sarsılmaz vəhdəti... [Mətn] / İ.Sarıyeva // Bakı Xəbər.- 2016.- 22 noyabr.- S.15.

Seyidzadə, Tofiq. AMEA-da bir sıra tədbirlər keçiriləcək [Mətn]: Birinci Türkoloji Qurultayın 90 illiyinə həsr olunmuş elmi sessiya keçirilib / H.Tofiq // Azad Azərbaycan.- 2016.- 4 mart.- S.7. // Xalq Cəbhəsi.- 2016.- 4 mart.- S.14.

Seyidzadə, Tofiq. I Türkoloji Qurultay tarixi əhəmiyyət daşıyır [Mətn] / H.Tofiq // Azad Azərbaycan.- 2016.- 26 noyabr.- S.5.

Seyidzadə, Tofiq. Ortaq türk xalqlarının tarixi öz aktuallığını qoruyur [Mətn]:Bakıda Birinci Türkoloji qurultayın 90 illiyinə həsr olunmuş beynəlxalq konfrans keçirilib / T.Seyidzadə // Azad Azərbaycan.- 2016.- 16 noyabr.- S. 3.

Sultan, Mehriban. Latin əlifbası ilə çıxan ilk türk qəzeti " Yeni yol" birinci türkoloji qurultay haqqında [Mətn] / M.Sultan // Ədəbiyyat məcmuəsi: Nizami Gəncəvi adına Ədəbiyyat İnstitutunun Elmi Əsərləri / AMEA.- 2016.- C.27.- S.112-116.

Süleymanova, Sevda. Bakı Türkoloji qurultayının qərarlarının tarixi əhəmiyyəti [Mətn] / S. Süleymanova // Tarix və onun problemləri: Nəzəri, elmi, metodiki jurnal.- 2016.- №4.- S.7-11.

Şükürlü, Təranə. Birinci Türkoloji Qurultay: türk xalqlarının elmi-mədəni birliyi naminə tarixi addım [Mətn] "Türkoloji elmi-mədəni hərəkətdə ortaqlar və yeni çağırışlar" / T.Şükürlü // 525-ci qəzet.- 2016.- 23 noyabr.- S.6.

Şükürov, Ağahüseyn. Birinci Türkoloji Qurultay - 90 [Mətn] / A. Şükürov // Azərbaycan: jurnal.- 2016.- №10.- S.186-190.

Şükürov, Ağahüseyn. Qazaxıstan təmsilçiləri Birinci Türkoloji Qurultayda Birinci Türkoloji Qurultay- 90 [Mətn] / A.Şükürov // Azərbaycan məktəbi: Elmi-nəzəri, pedaqoji jurnal.- 2016.- №6.- S.86-92.

Şükürov, Ağahüseyn. Türk dünyasının birliyi və mənəvi bağlılığı [Mətn] : Türkiyədə Birinci Türkoloji qurultayın 90 illik yubileyi münasibətilə elmi konfrans keçirilib / A. Şükürov // Elm.- 2016.- 4 noyabr.- S.4.

Şükürov, Ağahüseyn. Türk xalqlarının ədəbi-mədəni həyatında mühüm hadisə [Mətn]: Və ya Birinci Türkoloji Qurultayının bir qrup iştirakçısının kədərli aqibəti / A.Şükürov // 525-ci qəzet.- 2016.- 21 dekabr.- S.4. // 525-ci qəzet.- 2016.- 22 dekabr.- S.6.

Tarixi hadisəyə həsr edilən elmi konfrans [Mətn] // Elm.- 2016.- 29 aprel.- S.5.

Tural. Birinci Türkoloji Qurultayın 90 illiyinə həsr olunan elmi konfrans [Mətn] / Tural // Xalq Cəbhəsi.- 2016.-15 aprel.- S.14.

Turizm və Menecment Universitetində dəyirmi masa [Mətn] // Mədəniyyət.- 2016.- 27 may.- S. 9.

Türkiyədə Birinci Türkoloji Qurultayın 90 illik yubileyi münasibətilə elmi konfrans keçirilib [Mətn] // Azərbaycan müəllimi.- 2016.- 29 oktyabr.- S.14.

Türksoylu xalqların musiqi mədəniyyətinin tədqiqi problemləri müzakirə olunub [Mətn] // Elm.- 2016.- 13 may.- S.5.

Üzeyirova, Tünzalə. I Türkoloji qurultayın təşkili [Mətn] / T.Üzeyirova // Tarix və onun problemləri: Nəzəri, elmi, metodiki jurnal.- 2016.- №3.- S. 21-25.

Yoloğlu, Güllü. (Məmmədli) I Ümumittifaq Türkoloji Qurultay və Türk dünyası [Mətn] : I Ümumittifaq Türkoloji Qurultay-90 / G. Yoloğlu // Ədəbiyyat qəzeti.- 2016.- 2 aprel.- S.30-31.

2015

Hacıyeva, İlhamə. I Ümumittifaq Türkoloji qurultayın tarixi əhəmiyyəti [Mətn] / İ.Hacıyeva // Dil və ədəbiyyat: Beynəlxalq elmi-nəzəri jurnal.- 2015.- № 1(93).- S. 97-101.

Sarıyeva, İradə. Azərbaycan tarixində böyük hadisə - türk dünyasını birləşdirən I Türkoloji Qurultay... [Mətn] / İ.Sarıyeva // Bakı Xəbər.- 2015.- 2 iyun.- S. 15.

Sarıyeva, İradə. Dövlətçilik tariximizin mühüm hadisəsi - I Türkoloji Qurultayda türk dünyasının hansı problemləri gündəmə gətirilib [Mətn] / İ.Sarıyeva // Bakı Xəbər.- 2015.- 3 iyun.- S. 15.

Sarıyeva, İradə. I Türkoloji Qurultayda iştirak edən macar türkoloqu Gyula Mesaroş... [Mətn] / İ.Sarıyeva // Bakı Xəbər.- 2015.- 4 iyun.- S. 12.

Seyidzadə, Tofiq. "Türk dünyasında elmi əməkdaşlıq və dialoq"[Mətn]: Türkiyədə Birinci Türkoloji qurultayın 90- illik yubileyi münasibətilə elmi konfrans keçirilib / N.Tofiq // Azad Azərbaycan.- 2016.- 28 oktyabr.- S. 5.

2014

Qacarlı, Cəmilə. I Türkoloji qurultayın günümüzdəki təzahürləri [Mətn] / C.Qacarlı // Filologiya məsələləri / AMEA, M.Füzuli adına Əlyazmalar İnstitutu.- 2014.- №10.- S.308-312.

2013

Hacıyev, Tofiq İsmayıl oğlu. I türkoloji qurultayda Bəkir Çobanzadənin fəaliyyəti: [Mətn] / T. Hacıyev // Kredo.- 2013.- 8 iyun.- S.9.

İbrahimova, Şəhla. "Türkologiya" jurnalında I Türkoloji Qurultay [Mətn] / Ş.İbrahimova // Filologiya məsələləri / AMEA, M.Füzuli adına Əlyazmalar İnstitutu.- 2013.- №3.- S.241-246.

2012

Eynalova, T. N. Türkoloji qurultay və onun "Yeni yol"da işıqlandırılması [Mətn] / T.N.Eynalova // Dilçilik İnstitutunun Əsərləri / Azərbaycan Milli Elmlər Akademiyası.- 2012 .- №3.- S.14-19 .

2011

Rüstəmli, Asif Heydər oğlu. Macar alimi Messaroş və I Türkoloji qurultay [Mətn] / A.Rüstəmli // 525-ci qəzet.- 2011.- 8 oktyabr.- S. 20; 30. // Azərbaycan: jurnal.- 2011.- №10.- S.182-186. // Azərbaycan arxeologiyası və etnoqrafiyası.- 2011.-№1.- S.200-205.

2010

V Beynəlxalq Türkoloji Qurultayda [Mətn] // Elm.- 2010.- 12 oktyabr.- S.10.

2008

Turan, Azər. (Əbilov Azər İmamverdi oğlu) Ə.Hüseynzadənin I Türkoloji Qurultayda yazdığı qeydlər: Türkoloji qurultayın səhifələri [Mətn] / A.Turan // Ədəbiyyat qəzeti.- 2008.-15 fevral. -S.5.

2006

Quliyev, Əbülfəz Aman oğlu. Türkoloji qurultay və dil məsələləri [Mətn] / Ə.Quliyev // Mədəni-maarif: jurnal.- 2006.- № 5. S.46-49

Nəbiyev, Azad Mövlud oğlu. Azərbaycanın zəngin tarixi, etnoqrafiyası, ədəbiyyatı var [Mətn]: Birinci Ümumittifaq türkoloji qurultayın 80 illiyi [Mətn] / A.Nəbiyev // Azərbaycan.- 2006.- 5 mart.- S.4.

Nəbiyev, Bəkir Əhməd oğlu. Birinci Türkoloji Qurultayda ədəbiyyat məsələləri [Mətn] / B. Nəbiyev // Ədəbiyyat qəzeti.- 2006.- 13 yanvar.- S. 5.

2005

Əfəndiyev, Timuçin İlyas oğlu. Türkoloji qurultay tarixi-mədəni hadisə kimi (Birinci Türkoloji Qurultayın 80 illik yubileyi münasibətilə) [Mətn] / T.İ. Əfəndiyev // Mədəniyyət dünyası: Elmi-nəzəri məcmuə / Azərbaycan Dövlət Mədəniyyət və İncəsənət Universiteti.- 2005.- №X.- S.9-12. // Mədəniyyət dünyası: Elmi-nəzəri məcmuə / Azərbaycan Dövlət Mədəniyyət və İncəsənət Universiteti.- 2005.- №X.- S.9-12.